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Univerzita v Plzni se rozrůstá o fakultu zdravotnických studií

Plzeň 6. května, autor: (ČTK),   Eva Barborková snm
Západočeská univerzita se rozrůstá o novou, v pořadí osmou, fakultu. Vytváří ji ze soukromé Vysoké školy v Plzni, která
nabízela vzdělání v bakalářských zdravotnických programech. Fakulta zdravotnických studií přejme od září všechny
obory soukromé školy, s nimi i 660 studentů. Počítá s navyšováním jejich počtu a časem chce rozšířit nabídku o
magisterské studium. ČTK to potvrdil rektor Západočeské univerzity v Plzni Josef Průša.     
"Důvody pro přeměnu soukromé školy byly dvojí. Jednak ekonomické a dále se také škola už nemohla rozvíjet v rozsahu,
v jakém chtěla," uvedl Průša. Soukromé škole se podle něj dařilo udržovat školné na poměrně slušné úrovni díky
ministerské dotaci na provoz ve výši deset milionů korun. Pro nový akademický rok ale byla ohrožena. "Přestože na ni
nakonec škola dostala příslib, už byla rozjetá jednání," dodal rektor.     
Pro studenty znamená změna jediné. Od akademického roku 2008/2009 nebudou muset platit zhruba 30.000 Kč školné.
Objekty školy ani obory se nemění. "Akreditace oborů je až do roku 2009. Škola zatím zůstane ve dvou objektech na
Lochotíně, postupně se studenty pokusíme přemístit blíže k sídlu univerzity," dodal rektor.     
Upozornil na to, že univerzita díky fakultě získává segment v oblasti vzdělávání, který ještě neobsadila. "Vysoká škola
v Plzni patřila mezi největší školy v oboru v republice, vznikla v roce 2001. Spádovost fakulty bude minimálně 100
kilometrů," dodal Průša. Nejbližší konkurenci má v Českých Budějovicích, Pardubicích a v menší soukromé pražské
škole.     
Podle kvestora Antonína Bulína se předpokládá spolupráce s technickými fakultami univerzity. "Kromě oborů všeobecná
sestra a porodní asistentka totiž nabízí i obory jako fyzioterapeut, ergoterapeut a další," uvedl kvestor. Zaměstnatelnost
absolventů je stoprocentní.     
Časem bude fakulta usilovat o akreditování magisterských oborů a také doktorských, na nichž by se chtěla podílet
s Jihočeskou univerzitou. Vznik osmé fakulty už odsouhlasil akademický senát. V červnu ho má potvrdit akreditační
komise.     
Západočeská univerzita v Plzni měla dosud sedm fakult a dva ústavy - Ústav umění a designu a výzkumné centrum
Nové technologie. Studuje na ní přes 17.200 studentů.    


